

**\*\*\*Le français suit.**

## Canadian Commission for UNESCO

### Call for Applications

#### CCUNESCO IS NOW ACCEPTING APPLICATIONS FOR THE CANADIAN ADVISORY COMMITTEE FOR MEMORY OF THE WORLD

The Canadian Commission for UNESCO (CCUNESCO) is recruiting new members for the Canadian Advisory Committee for Memory of the World.

The Canadian Advisory Committee for Memory of the World is responsible for ensuring the overall management and supervision of the program. It:

- recommends entries to both the International Register and the Canada Memory of the World Register to CCUNESCO's Executive Committee which will approve them;
- recommends delisting to the Executive Committee if documentary heritage is destroyed or if the custodian fails to preserve and protect it;
- coordinates Canadian proposals for registration, and in the case of the International Register, recommends to CCUNESCO's Executive Committee and Secretariat submitting them to the International Advisory Committee of the Memory of the World Programme;
- fosters, receives and evaluates applications to the Registers as approved documents, and creates and updates the Canada Memory of the World Register;
- increases awareness of the UNESCO Memory of the World Programme and ensures its promotion in Canada;
- decides on the frequency, number and deadline for receiving submissions for the Canada Memory of the World Register;
- works closely with the Secretariat of the Canadian Commission for UNESCO;
- presents its annual report to the CCUNESCO's Executive Committee at its Annual General Meeting.

#### Expertise

Members of the Canadian Advisory Committee for Memory of the World are appointed among qualified experts in the fields of history, archival sciences, library studies, museology, and cultural heritage. The selection procedure respects diversity, gender, and equitable geographical representation.

### **Duration of the mandate**

The members of the Canadian Advisory Committee for Memory of the World are appointed for a 2 year term, renewable once.

The Committee could hold 2 teleconferences and up to 3 face-to-face meetings a year at the Canadian Commission for UNESCO located in Ottawa, Ontario.

### **New perspectives**

CCUNESCO fosters inscriptions related to the less represented communities or in line with international calendars. For example, the 2015-2025 International Decade for People of African Descent, and the Acadian and French-speaking communities outside Québec are of special interest for the composition of the Advisory Committee.

Please submit your application form (attached) along with your résumé **before May 31<sup>th</sup>, 2019** to [thierry.ntakirutimana@ccunesco.ca](mailto:thierry.ntakirutimana@ccunesco.ca).

For more information on the Committee, please contact Yadollah Parmoun, Communication and Information Program Officer at [yadollah.parmoun@ccunesco.ca](mailto:yadollah.parmoun@ccunesco.ca) or 1 800 263-5588 ext. 4095.

---

## **La Commission canadienne pour l'UNESCO**

### **Appel à candidatures**

## **LA CCUNESCO RECRUTE DE NOUVEAUX MEMBRES POUR LE COMITÉ CONSULTATIF CANADIEN DE LA MÉMOIRE DU MONDE**

La Commission canadienne pour l'UNESCO (CCUNESCO) recrute de nouveaux membres pour le Comité consultatif canadien de la Mémoire du monde.

Le Comité consultatif canadien de la Mémoire du monde est responsable d'assurer la gestion et la supervision globales du programme. Il:

- recommande au Comité exécutif de la CCUNESCO, pour son approbation, des soumissions aux registres international et canadien de la Mémoire du monde;
- recommande au Comité exécutif le retrait d'inscriptions si le patrimoine documentaire est détruit ou si le gardien ne parvient pas à le préserver et le protéger;
- coordonne les soumissions pour leur inscription dans le registre du Canada, et dans le cas du Registre international, recommande au Comité exécutif de la CCUNESCO et au Secrétariat de les soumettre au Comité consultatif international du Programme Mémoire du monde;
- encourage, reçoit et évalue les propositions aux registres comme documents approuvés et crée et tient à jour le Registre de la Mémoire du monde du Canada;
- accroît la sensibilisation au Programme Mémoire du monde de l'UNESCO et veille à sa promotion au Canada;

- décide de la fréquence, du nombre et de l'échéance des soumissions au registre du Canada;
- travaille de près avec le Secrétariat de la Commission canadienne pour l'UNESCO;
- présente son rapport annuel au Comité exécutif de la CCUNESCO lors de son assemblée générale annuelle.

### **Compétences**

Les membres du Comité consultatif canadien de la Mémoire du monde sont nommés parmi des experts qualifiés dans les domaines de l'histoire, des archives, des sciences de l'information, de la muséologie, et du patrimoine culturel. La procédure de sélection respecte la diversité, le genre, et une représentation géographique équitable.

### **Durée du mandat**

Les membres du Comité consultatif canadien de la Mémoire du monde sont nommés pour un mandat de deux ans, renouvelable une fois.

Le Comité pourrait tenir 2 téléconférences et jusqu'à 3 réunions en personne, par année, au bureau de la Commission canadienne pour l'UNESCO, située à Ottawa, Ontario.

### **Les nouvelles perspectives**

La CCUNESCO favorise les inscriptions relatives aux communautés moins représentées ou conformes aux calendriers internationaux. Par exemple, la Décennie internationale des personnes d'ascendance africaine 2015-2025 et les communautés acadiennes et francophones hors Québec présentent un intérêt particulier pour la composition du Comité consultatif.

Veillez soumettre votre formulaire de candidature (ci-joint) et votre c.v. **avant le 31 mai 2019** à [thierry.ntakirutimana@ccunesco.ca](mailto:thierry.ntakirutimana@ccunesco.ca).

Pour plus de renseignements sur le Comité, prière de communiquer avec Yadollah Parmoun, chargé de programme, Communication et Information, à [yadollah.parmoun@ccunesco.ca](mailto:yadollah.parmoun@ccunesco.ca) ou à 1 800 263-5588 poste 4095.